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教師個人資料 

姓  名 Name 陳美利 

職  稱 Title 國立臺東專科學校專任講師 

學  歷 Education 碩士 ： 

    國立臺灣師範大學復健諮商研究所碩士 

    University of Bridgeport School of Education and Human 

Resources ( Master of Science in  

    Education with a Concentration in TESOL)  

    美國橋港大學人力資源學院理學教育碩士 

    英語教學課程 

學士： 

    國立彰化師範大學輔導系畢 

學術專長 

Academic specialty 
英語教學、復健諮商、生涯輔導 

分  機  Extension 7013 

電子信箱  E-mail chen102@ntc.edu.tw 

經  歷  Experience 學務處服務學習中心主任 

學務處諮商輔導中心主任 

專任講師 

國立臺東專科學校高職部英語教師 

國立臺東農工職校 英語教師、特教班導師、特教組長、輔導老

師 

學術著作目錄 (研討會) 

1.  Chen Mei-Li. (2007, November). Patterns of employment of adult graduates with ental 

retardation in a special program of a vocational high school in Taitung of Taiwan. Paper 

presented at the meeting of the 18th Asian Conference on Mental Retardation, Taipei, 

Taiwan. 

2.  Chen Mei-Li. (2009, May). An Investigation of Vocabulary Learning Strategy on 

Vocational High School Student in Taiwan. Paper presented at the meeting of the 4th 2009 

International Conference on ELT Technological Enterprises, Pingtung, Taiwan. 

3.  Mei-Li, Chen ＆Man-Yen, Chiu. (2011, August). The process of employment of three 

adult graduates with mild intellectual disability in vocational high school. Paper presented 

at the meeting of the 20th Asian Conference on Intellectual Disability, Jeju Island, Korea. 

4.  Mei-Li, Chen. (2012, April). A Counseling-Learning Model in Remedial English, Poster 

presented at 2012 International Conference on Applied Linguistics & Language Teaching 

(ALLT), Taipei, Taiwan.   

5.  陳美利 (2016)。大專校院學習障礙學生之學習英文輔導經驗。學務通訊，922，4。 

6.  Mei-Li, Chen. (2016, May). How to Support the Students with Special Need in English 

Learning, Poster presented at 2016 International Conference on Applied Linguistics & 
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Language Teaching (ALLT), Taipei, Taiwan. 

學術著作目錄 (期刊論文) 

1.  碩士論文 

Chen Mei-Li. (2009). Learning English Vocabulary Through Strategies for Vocational 

High School Students. (Master Thesis, University of Bridgeport, CT, USA. ). 

2.  碩士論文 

陳美利（2010）。高職輕度智能障礙畢業生就業歷程之研究。國立臺灣師範大學復健

諮商研究所碩士論文，未出版，臺北市。 

翻譯著作 

1. 吳明宜、花敬凱、許華慧、許靖蘭、陳美利譯 (2008) 。復健諮商手冊 。心理出版

社 ISBN 978-986-191-104-5 (第十五章中文翻譯) 

其它 

1. 教學網站-通識護照 http://210.70.191.223/GEPP/ 

2. 教師證照： 

1. 合格高級中等學校輔導教師 

2. 合格高級中等學校社會科學概論科教師 

3. 合格高級中等學校英文教師 

4. 合格身心障礙組中等教育教階段教師 

職業技術士丙級證照： 

1. 中餐烹調-素食  

2. 電腦軟體應用 

3. 威力導演 12 創新影音剪輯證書 CyberLink Certified Professional PowerDirector 12 

Certificated ID. CCP-PDR0000957 

3. 榮譽 

1. 2019榮獲 106-107學年度推動性別平等教育績優人員 

2. 2011榮獲國立臺灣師範大學分會選為中華民國斐陶斐榮譽學會榮譽會員 

 

 


